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درمکتب امام

سر چشمه همه مصیبت های ملت
سرچشــمه همه مصیبت هایی که ملت ها می کشــند این است که متصدیان 

امورشــان از قشر مرفه و از اشراف و اعیان - به اصطلاح خودشــان - از آنها باشد. 

و آنها این طور هســتند، اشراف و اعیان این طور هســتند که تمام ارزشها را به این 

می دانند که آنجایی که زندگی می کنند بهتر از دیگران باشد، آن رفتاری که مردم با 

آنها می کنند، رفتار عبید با موالی باشد؛ تمام افکارشان متوجه به این مسائل است.
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آیت الله مکارم شیرازی:
اقتصاد مقاومتی

 برنامه دائمی مسلمین شود
اســتاد درس خارج حوزه با بیان اینکه بخشــی از مشکلات 
اقتصادی به دلیل کوتاهی برخی تولیدکنندگان در کیفیت اجناس 
اســت، تأکید کرد که اقتصاد مقاومتی در هر شرایطی باید برنامه 

مسلمین باشد.
به گزارش خبرگزاری رســا، این مرجع تقلید در دیدار حجت الاســام 
میرمعزی، رئیس مرکز راهبردی مطالعات اســامی اقتصاد مقاومتی حوزه 
علمیه قم به همراه جمعی از اعضای این مرکز ابراز داشت: اقتصاد مقاومتی 
سه مرحله دارد؛ نخست مطالعات کلی است، اینکه راه های رسیدن به اقتصاد 
مقاومتی مورد مطالعه قرار بگیرد، مرحله دوم فرهنگ سازی و در نهایت در 
مرحله سوم نوبت اجرا است؛ شما در مرحله نخست گام برداشته اید ولی در 
فرهنگ ســازی باید بیشتر کار بشود و این که عده ای شکایت می کنند که 
ما اجناســی تولید کرده ایم با قیمت مناسب و با کیفیت بهتر ولی مردم به 
سمت کالاهای ما نمی آیند به دلیل فرهنگی است که دیگران جا انداخته اند 

و این فرهنگ باید در جامعه اسامی تغییر پیدا کند.
وی با ابراز تأســف از اینکه برخی افراد اجناس داخلی تولید می کنند 
و آنهــا را به نام خارجی عرضه می کنند، ابراز کرد: این به معنای پذیرفتن 
فرهنگ غرب اســت و گاهی هم حتی ســؤال می کنند، آیا جایز اســت ما 
اجناس داخلی را به اســم کالای خارجی منتشر کنیم؛ این فرهنگی است 

که غربی ها راه انداختند.
آیت الله مکارم شــیرازی خاطرنشان کرد: بخشی از مشکات اقتصادی 
ما به دلیل کوتاهی تولید کنندگان است که به کیفیت اهمیت نمی دهند و 
فقط کمیت برای آنها ارزش دارد؛ دارویی از خارج وارد می شــود که درون 
آن ظرف یک بار مصرفی برای استفاده از دارو قرار دارد ولی می بینیم روی 
همین ظرف یک بار مصرف با دقت زیادی کار کرده اند ولی در کشــور ما 
یکی از دوســتان ماشین نو از تهران تحویل گرفت و در راه قم خراب شد؛ 
همین مسائل نامطلوب در جامعه سبب اقبال به اجناس خارجی می شوند.

اســتاد درس خارج حوزه تأکید کرد: قســمتی از مشکات ما به دلیل 
فرهنگی است که بر ما غالب شده و می خواهد به ما ضربه بزند ولی بخش 
مهم دیگر این است که متأسفانه هنوز کیفیت مورد توجه نیست؛ بسیاری از 
تولید کنندگان کیفیت را رعایت نمی کنند و تقصیر را به گردن مردم انداخته 

و از آنها گله و شکایت می کنند.
این مرجع تقلید با اشــاره به تأکید روایات اسامی بر اقتصاد مقاومتی، 
عنوان کرد: درســت اســت که در قرآن و روایت چیزی با عنوان »اقتصاد 
مقاومتی« نداریم ولی عناوینی همچون مخالفت با اسراف، قناعت و توکل 
داریــم که از مجمــوع این عناوین می توانیم به اقتصاد مقاومتی برســیم، 
همچنانکه سوره یوســف درس های زیادی دارد که در مورد برنامه اقتصاد 
مقاومتی بیان می کند که حضرت یوســف آغاز کرد و مردم را از قحطی ها 

نجات داد.
وی تصریح کرد: اقتصاد مقاومتی منحصر به زمان تحریم نیســت بلکه 
باید برنامه مســلمین شود تا وابسته به اجانب نباشند و اگر بر فرض زمانی 
تحریم ها برداشته شــد، نباید کنار فرهنگ اقتصاد مقاومتی از بین برود و 
حالا تحریم ها سبب شده که ما به این فکر افتاده ایم که باید تولید داخلی 
و مصرف داخلی تقویت شــود؛ حوزه در این مسئله پیشگام شود و خود را 
نشان دهد چراکه اگر طاب، علما و روحانیون این مسئله را در زندگی خود 
پیاده کرده و این عمل آشکار شود، بسیار مؤثر است ولی اگر خودمان اهل 

این کار نباشیم و فقط از آن حرف بزنیم، تأثیر کمی دارد.
آیت الله نوری همدانی در دیدار شورای عالی حوزه:

استقلال حوزه به معنای عدم وابستگی 
به دولت ها است نه استقلال از نظام

استاد درس خارج حوزه گفت: حوزه باید مستقل باشد اما نه به 
معنای استقلال از نظام اسلامی و ولایی چون این نظام جزو حوزه و 
فرزند حوزه و برخاسته از فرهنگ و عقیده دینی ماست و نگهداری 

آن لازم و ضروری است.
به گزارش خبرگزاری رســا، این مرجع تقلید در دیدار اعضای شورای 
عالی حوزه فقیه پروری و شناخت استعداد های طاب و طبقه بندی طاب 
به معنای تربیت متخصص در علوم حوزوی را ضروری دانســت و خواستار 

پرهیز از مدرک گرایی در حوزه شد.
وی پیشــنهاد کرد که اتاق فکری تشکیل شود و از نخبگان برای رصد 
مســائل سیاسی و فرهنگی در جامعه و پاسخگویي به شبهاتی که از طرف 

دشمن القا می شود، بهره گرفته شود.
آیت الله نوری همدانی بر لزوم هجرت طاب از قم تاکید کرد و با بیان 
اینکه فضای حوزه نباید در قم متمرکز شــوند، اظهار داشت: در شرایطی 
که بســیاری از شهرها از وجود روحانی خالی است، صاح نیست طاب و 
علما در قم بمانند. اســتاد درس خارج حوزه با تأکید بر لزوم تقویت درس 
اخاق در حوزه های علمیه، دشمن شناســی و شناخت زمان و اقتضائات و 
لوازم آن را مهم دانســت. این مرجع تقلید استقال حوزه های علمیه را به 
عدم وابســتگی به دولت ها معنا و تصریح کرد: حوزه باید مستقل باشد اما 
نه به معنای استقال از نظام اسامی و ولایی چون این نظام جزو حوزه و 
فرزند حوزه و برخاسته از فرهنگ و عقیده دینی ماست و نگهداری آن لازم 
و ضروری است. وی خاطرنشان کرد: استقال حوزه به معنای وابسته نبودن 
به دولت هاست بر این اساس حوزه پیوسته باید دولت ها را امر به معروف و 

نهی از منکر کند و تذکر داشته باشد.

رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با بیان اینکه یکی از عوامل بسیار مهم 
پیروزی مردم عراق تبعیت مردم از مرجعیت اســت، 
گفت: اگر بســیج مردمی نبود امکان پیروزی عراق بر 

داعش وجود نداشت.
علی اکبر ولایتی رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام پس از دیدار با »شیخ اکرم الکعبی 
دبیرکل جنبش مقاومت اسامی النجباء عراق« اظهار داشت: 
ایــن جنبش از کمک های جمهوری اســامی ایران در طول 
مبارزات مردم عراق علیه اشــغال این کشــور توسط آمریکا 
قدردانی کردند، جنبش النجباء به عنوان سفرای مردم، جوانان 
و مبارزان عراقی در کشورهای اسامی به ویژه در ایران عمل 
می کنند و از گروه های مبارز و مخلص عراق به صورت مرتب 

بین ایران و عراق رفت و آمد دارند.
رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در بخش دیگری از سخنان خود به حضور حشدالشعبی در 
آزادسازی موصل اشاره کرد و گفت: حشدالشعبی همانند بسیج 
کشور ماست یعنی نیروهای مردمی که هیچ توقعی ندارند جز 
اینکه به کشــور و آرمان های دینی و ملی عراق خدمت کنند. 
حشدالشعبی تا به حال نقش بسیار موثری در آزادی شهرهای 

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت : در کمیسیون 
اصل 90 مجلس تاکید شده است بعد از اخذ اطلاعات ، 
باید پول های اضافی نیز عودت داده شوند و بنده در این 

رابطه توصیه می کنم مسئله را سهل نگیرید.
به گزارش فارس ، علی لاریجانی رئیس مجلس شــورای 
اسامی با مدیران عامل بانک های دولتی ملی ، ملت ، تجارت ، 
پست بانک ، مسکن ، توسعه صادرات ، صنعت و معدن ، توسعه 
تعاون ، رفاه و کشــاورزی دیدار کرد و گفت: با توجه به بحث 
حقوق های غیرمتعارف ، در حال حاضر فضایی برعلیه بانک ها 
به وجود آمده است که عاج این موضوع به دست بانک هاست. 
بنابراین باید خود بانک هــا به موضوع تخلفات صورت گرفته 
رســیدگی کنند و به طور صریح اعــام کنند چه برخوردها 
و مجازات هایی در زمینه تخلفات صورت گرفته اســت. نکته 
دیگر اینکه باید سقف حقوق ها را تعیین کرد و در این زمینه 

اطاع رسانی شود.
وی افــزود : اگر بانک ها صادقانــه کار کنند و با متخلفان 
برخورد شــود ، مجلس نیز از عملکرد صحیح بانک ها حمایت 
خواهد کرد. البته در کمیســیون اصل 90 مجلس تاکید شده 
است بعد از اخذ اطاعات ، باید پول های اضافی نیز عودت داده 
شوند و بنده در این رابطه توصیه می کنم مسئله را سهل نگیرید.
وی با بیان اینکه مجلس روی موضوع بانکداری اســامی 
تاکید دارد، گفت: مجلس و کمیســیون اقتصادی درخصوص 
موضوع بانکداری اســامی کارهایی انجام داده و در این رابطه 
بانــک مرکزی نیز فعالیت هایی داشــته، بنابراین این موضوع 
باید به سرانجام برسد تا کشور از انجام این مهم منتفع شود.

لاریجانی افزود : بخشــی از مردم کشور نیازمند دریافت 

وام های قرض الحسنه هســتند که باید در این زمینه با مردم 
تعامل شود و سخت گیری ها در اخذ وثیقه های سنگین انجام 
نشــود و همواره باید به یاد داشت که در کنار کارهای بزرگ 
باید بانک ها نیز دید ملی داشته باشند و به افراد با بضاعت مالی 

کم نیز خدمت ارائه دهند.
معرفی متخلفان فیش های نجومی

 به مراجع قضایی
شرکت کنندگان هفدهمین اجاس سازمان بسیج اساتید 
کشور نیز در بیانیه ای تاکید کردند: معرفی متخلفان فیش های 
نجومی به مراجع ذیربط قضایی، امتحان بزرگ دولت یازدهم 

در مقابل ذهن پرسشگر مردم قهرمان است.
در این بیانیه آمده اســت : مبارزه با فســاد از مولفه های 
مدیریــت صحیــح، علمی و اســامی و از ارکان مهم اقتصاد 
مقاومتی و بسترســاز حضور مردم در صحنه اقتصاد است. با 
تاکیــد بر اینکه معرفی متخلفان فیش های نجومی به مراجع 
ذیربط قضایی، امتحان بــزرگ دولت یازدهم در مقابل ذهن 
پرسشگر مردم قهرمان اســت،  یادآوری می گردد که شفاف 
سازی در اقتصاد نیز الزام اصلی مبارزه با فساد اقتصادی است.
لغو برنامه ثریا با موضوع فیش های نجومی !

احمد امیرآبادی نماینده مردم قم و عضو هیئت رئیســه 
مجلس شــورای اسامی نیز در گفت و گو با فارس، درباره علل 
عدم پخش برنامه »ثریا« که قرار بود ســاعت 23 چهارشنبه 
از شــبکه اول سیما با موضوع »حقوق های نجومی و مبارزه با 
تجمل گرایی« پخش شــود ، گفت: این برنامه با فشار یکی از 

مراکز قدرت پخش نشد.
وی اضافه کرد: بنده، آقای تجری نایب رئیس کمیسیون 

اصل 90 مجلس ، آقای پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی 
خانه ملت و آقای حافظی عضو شورای شهر تهران مهمانان این 
برنامه بودیم. البته قرار بود 2 دانشجویی که سایت »شفافیت« 
را قبل از انتخابات مجلس راه اندازی کرده بودند نیز در برنامه 

حضور یابند.
عضو هیئت رئیسه مجلس با بیان مجدد اینکه با فشار یکی 
از مراکز قدرت برنامه »ثریا« روی آنتن نرفت، اظهار داشــت:  
مجلس شــورای اسامی بحث مربوط به حقوق های نجومی و 
زندگی اشرافی مسئولان را به صورت جدی پیگیری می کند و 
عدم پخش یا پخش برنامه  ها تأثیری در قاطعیت وکای ملت 

در این زمینه ندارد.
وی از لزوم مبارزه جدی و قاطعانه تمامی دســتگاه های 
مســئول در امر مبارزه با مفاســد اقتصادی ســخن گفت و 
خاطرنشان کرد: امروز بیش از هر زمان دیگری نیازمند مبارزه 
جدی با مفاســد اقتصادی هستیم که در این زمینه نیروهای 

انقابی با تمام توان در صحنه خواهند بود.
دولت گزارش شفافی ارائه کند

محمد فیضی نماینده مردم اردبیل در مجلس نیز بر لزوم 
ارائه گزارش شــفاف توســط دولت به مردم درباره برخورد با 

متخلفان حقوق های نجومی تأکید کرد.
نماینده اردبیل در گفت و گو با تسنیم، با اشاره به ماجرای 
فیش های حقوقــی نجومی خطاب به دولتمردان ، اظهار کرد: 
مردم همچنان پیگیر هستند که درباره حقوق های نجومی چه 

برخوردی با متخلفان صورت گرفته است.
وی افزود: چندی از اتفاق ناگوار حقوق های نجومی تاکنون 
می گذرد و این مسئله دغدغه افکار عمومی شده است که چرا 

همچین تخلفی باید در جامعه اسامی رخ دهد.
نماینده اردبیل با بیان اینکه باید هر چه سریعتر با متخلفان 
برخــورد قانونی صورت پذیرد، گفت: هر جا دســت درازی به 
بیت المال مسلمین شــود باید بدون اغماض با آن متخلف یا 
متخلفین برخورد شود و نتیجه آن برای افکار عمومی انعکاس 

داده شود.
فیضی در ادامه تصریح کرد: در حالی که وضعیت اشتغال 
جوانان و اقتصاد در کشــور نابسامان است، این گونه تخلفات 
آســیب جدی به کشــور می زند. چرا که حس اعتماد مردم 

را می گیرد.
وی تأکیــد کرد: انتظار اســت برای جلــب اعتماد ملت 
هرچه سریعتر دولت، شــفاف به مردم اعام کند که تاکنون 
چه برخوردهایی با متخلفان صورت گرفته و گزارشی جامع و 

کامل در این باره به مردم ارائه دهد.
این پرونده

 مربوط به فیش های نجومی نیست 
خبر دیگر این که مشاور امور اجتماعی و رسانه ای معاون 
حقوقی رئیس جمهور گفت : در توضیح پرونده 16 میلیارد تومانی 
که معاون حقوقی رئیس جمهور در برنامه متن حاشــیه بدان 
اشاره کرد، باید بر این نکته تاکید شود که این موضوع مربوط 

به فیش های نجومی نیست.
محمود کلهری مشــاور امور اجتماعی و رسانه ای معاون 
حقوقــی رئیس جمهور در گفت وگو با فارس، اظهار داشــت: 
پرونده 16 میلیاردی مربوط به اقدامات و پیگیری های معاونت 
حقوقــی رئیس جمهور در خصوص برگردانــدن این مبلغ از 

دانشگاه ایرانیان است. 

نمایندگان مجلس با انتقاد شــدید از قراردادهای 
جدید نفتی، اعطای 25 ساله حاکمیت میادین نفتی به 
طرف های خارجی را تعهدی سنگین خواندند و اظهار 
داشتند: به هیچ عنوان استقلال کشور نباید به واسطه 

الگوی جدید قراردادهای نفتی زیر سوال برود.
اقبال محمدیان نماینده رامهرمز در مجلس شورای اسامی 
در گفت وگو با فارس، با تأکید بر ضرورت شفافیت سازی بیش تر 
الگوی جدید قراردادهای نفتی برای مجلس توسط وزارت نفت، 
گفت: اگر این الگو برای نمایندگان مجلس شفاف نباشد، برای 
نمایندگان ذهنیت پیش آورده و هم گامی و هم سویی دولت و 

مجلس در مسیر توسعه کشور کم رنگ می شود.
وی با تأکید بــر اینکه هنوز مجموعه ای از ابهامات حتی 

پس از حضور وزیر نفت در جلسه غیرعلنی مجلس و توضیحات 
وی بــرای نمایندگان در مورد الگوی جدید قراردادهای نفتی 
وجود دارد،  خاطرنشان کرد: متن قرارداد، شیوه سرمایه گذاری، 
مسائل حاکمیتی، تولید، اکتشاف و ... از جمله مسائلی است که 
ابهامات آن در موضوع قراردادهای جدید نفتی برای نمایندگان 
روشن نشده است. محمدیان گفت: برای شرکت های خارجی 
باید امکانات به مراتب بهتری از شرکت های داخلی فراهم کرد 

تا دست به اکتشاف و استخراج در میادین مشترک بزنند.
وی در توضیح بیان داشت: در طول این 37 سال همه این 
کارها برعهده متخصصان داخلی کشور بوده است که آنها نیز 
به خوبی از عهده آن برآمده اند و تنها مشکل ما در چند سال اخیر 
فقط مربوط به موضوع فروش نفت ناشی از تحریم ها بوده است.

نماینده مردم رامهرمز در مجلس شــورای اسامی گفت: 
IPC باید بتواند در زمینه حوزه های نفتی مشترک به ویژه در 
آنها که همسایگان بیش از ما برداشت می کنند، ورود کرده و 

تأثیر ملموس بگذارد.
کاری نکنیم آیندگان ما را زیر سوال ببرند 
سیدراضی نوری نماینده مردم شوش نیز با اشاره به اینکه 
برنامه ریزی اخیر درباره قراردادهای جدید نفتی انگلیســی و 
آمریکایی اســت، اظهار داشت: ممکن است شریک خارجی با 
ظرافت خاصی موجبات نفوذ غرب را در اقتصاد کشــور فراهم 
آورد. نوری با تاکید بر ضرورت دقت و طمأنینه شــورای عالی 
امنیت ملی و مجلس شورای اسامی در مسئله الگوی جدید 
قراردادهــای نفتی گفت: باید هر گونه رخنه و فرصت را برای 

زیر سلطه رفتن کشور از میان ببریم و کاری کنیم که آیندگان، 
ما را زیر سؤال نبرند.

وی ادامــه داد: بســیاری از کشــورها حاضرند از طریق 
قرارداد بیع متقابل با کمترین ســود در پروژه های نفتی با ما 

همکاری کنند.
نماینده شوش گفت: قراردادهای جدید باید به گونه ای باشد 
که پس از مدتی مدیریت میادین به ما برگردانده شده و فناوری 
را نیز در ضمن اجرای پروژه های مشترک به ایران منتقل کنیم.
عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی اعطای 25 
ســاله حاکمیت میادین نفتی به طرف های خارجی را تعهدی 
ســنگین خواند و اظهار داشت: به هیچ عنوان استقال کشور 
نباید به واسطه الگوی جدید قراردادهای نفتی زیر سوال برود.

نمایندگان مجلس:

قراردادهای 25 ساله نفتی
 استقلال كشور را به خطر می اندازد

رئیس مجلس در دیدار با مدیران عامل بانک های دولتی:

بانک ها اعلام كنند چه مجازاتی  برای متخلفان حقوق های نامتعارف درنظر گرفته اند

ولایتی در دیدار با دبیرکل جنبش مقاومت اسلامی النجباء:

بسیج مردمی عراق اگر نبود امکان پیروزی بر داعش وجود نداشت

عراق از اشغال تکفیری ها به ویژه در غرب این کشور داشته اند.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: حشدالشعبی در آزادسازی 
اطراف بغداد و بقاع متبرکه حضور داشــتند و اگر حضور این 
گروه نبود واقعاً حرم های مطهر ائمه اطهار )ع( در معرض خطر 
بود. اگر حضور حشدالشعبی نبود معلوم نبود که حتی حکومت 
قانونی عراق که براساس رأی مردم انتخاب شده است از دست 

مزدوران بیگانه یعنی داعشی ها در امان باشد.

رئیــس مرکز تحقیقات اســتراتژیک مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام یکی از عوامل بســیار مهم پیروزی مردم عراق 
را مرجعیت این کشــور و تبعیت مردم از مرجعیت دانست و 
برقراری دموکراسی واقعی در عراق را عامل دوم پیروزی های 
مردم عراق دانست و گفت: دموکراسی حاکم در عراق در کل 

جهان عرب بی نظیر است.
ولایتی عامل سوم پیروزی های مردم عراق را وجود بسیج 

مردمی دانســت و اظهار داشت: اگر بسیج مردمی عراق نبود 
امکان پیروزی عراق بر گروه شیطان صفت داعش و امثال آن 
وجود نداشت. وی عامل چهارم را از زبان مسئولان عراق عنوان 
کرد و گفت: جمهوری اســامی ایران با دعوت دولت عراق به 
کمک مردم این کشور رفت و کمک ایران بسیار روشن کننده  
و دعوت عراق از ایران برای کمک به مردم این کشــور قانونی 

بود و اجابت آن از جانب دولت ایران نیز قانونی بوده است.
ایران رهبر محور حق

 و آمریکا رهبر محور باطل است
شیخ اکرم الکعبی، دبیرکل جنبش مقاومت اسامی النجباء 
عراق نیز در این دیدار ضمن قدردانی از مسئولان و مردم ایران و  
با اشاره به واکنش رسانه های مغرض و معاند عربی تصریح کرد: 
آنان از اینکه بنده نقل کردم ایران رهبر محور حق و آمریکا رهبر 
محور باطل اســت، رنجیده شده اند و من در اینجا به صراحت 

می گویم که مقاومت اسامی نجَُباء، حزب ولایت فقیه است.
وی در پایــان بــا بیان اینکه محــور مقاومت به رهبری 
جمهوری اســامی ایران پیروزی های زیــادی را علیه محور 
استکبار در منطقه بدســت آورده است، خاطرنشان ساخت: 
دشمنان در سوریه اعتقاد داشتند که دولت بشار اسد چند روزه 

سقوط می کند، اما دولت سوریه هنوز پابرجاست.

دیدار رئیس سازمان صدا و سیما 
با مراجع عظام تقلید

رئیس سازمان صدا و سیما با حضور در شهر مقدس قم با مراجع عظام 
تقلید و علما دیدار و گفت وگو کرد.

آیت الله نوری همدانی: صدا و سیما
 پاسخگوی تبلیغات سوء دشمن باشد

به گزارش خبرگزاری رســا، آیت الله نــوری همدانی در دیدار عبدالعلی علی 
عسکری با اشاره به نقش حوزه و علما در کشور، نظام را زاییده فکر حوزه دانست 
و افزود: ما در صدا و ســیما نقشی برای نشــان دادن اهمیت و تأثیر نقش حوزه 
نمی بینیم این یکی از نواقص اســت، همانگونه که تبلیغاتی برای جوایز و اقشــار 

گوناگون صورت می گیرد باید به حوزه نیز توجه شود.
وی با اشاره به غول رسانه ای استکبار در تبلیغات علیه جمهوری اسامی ادامه 
داد: بسیاری از مطالب که دشمنان در شبکه ها و رسانه ها مطرح می کنند، پاسخ 
داده نمی شود، باید به آنها جواب بدهیم، نباید فکر کنیم که اگر کوتاه بیاییم، آنها 
نسبت به ما نرمش نشان دهند، هرچه ما کوتاه بیاییم آنها بیشتر سعی می کنند ما 

را زیر سلطه نگه  دارند، این است که ما باید با قدرت به میدان بیاییم.
وی با انتقاد از کش دادن مسئله عفاف و حجاب، عنوان کرد: یکی از موضوعاتی 
که ما می بینیم که چند ســال اســت که مطرح می شود مسئله عفاف و حجاب 
مطرح اســت که نباید اینقدر کش پیدا کند، یک مطلب مسلم اسامی و انقابی 

نباید آنقدر کش پیدا کند.
این مرجع تقلید با اشاره به سؤالات مکرر مردم درباره حکم دیرکردهای بانکی، 
خاطرنشان کرد: برای ما می نویسند که حکم دیرکرد چیست، ما می گوییم حرام 
اســت اما در بانک ها وجود دارد، صدا و سیما باید با دلیل و برهان و با استفاده از 
افرادی که موجه و با سواد هستند، مسائل را برای مردم بیان کنند، دنیای امروز 

اسام را نشناخته است؛ نظام اسام صداقت، امانت و توجه به مردم است.
وی با اشــاره به ادعاهای بی اساس دشــمنان مبنی بر دخالت ایران در امور 
کشورهای اسامی، اضافه کرد: به ما می گویند چرا در امور کشورهای دیگر دخالت 
کرده و در مورد بحرین و یمن صحبت می کنید، آنها باید بدانند که در اسام مرز 

جغرافیایی مطرح نیست و ما طرفدار مستضعفین هستیم.
آیت الله نوری همدانی با تأکید بر اینکه رئیس صدا و سیما باید با قوت و قدرت 
به میدان بیاید، گفت: صدا و ســیما برای یک گروه خاصی نیست، برای کل ملت 
ایران اســت، همه اقشار از شما انتظار دارند؛ جلوی برخی  از تبلیغات باید گرفته 

شود چون ارزش کار را پایین می آورد.
آیت الله صافی گلپایگانی: به اهداف اسلامی

 در رسانه ملی جامه عمل بپوشانید
آیت الله صافی گلپایگانی نیز در این دیدار اصاح صدا و سیما را اصاح جامعه 
خواند و افزود: مســئولیتی که شــما بر عهده گرفته اید، مسئولیت بسیار بزرگ و 
خطیری است؛ مسئولیتی وسیع الاطراف با جوانب متعدد که با جای جای مملکت 
ما ارتباط دارد و اگر این نهاد اصاح شــود، همه کشور اصاح می شود، و چنانچه 
کوتاهي کنیم و آن طوری که مطلوب امام زمان علیه الســام اســت عمل نشود، 

جامعه فاسد می شود.
وی ضمن بر شمردن ویژگی های یک رسانه اسامی، هدف اصلی صدا و سیما 
را اســامی  شــدن تمام برنامه هایش خواند و بیان کرد: باید مراقب بود که صدا و 
سیمای ما، اسامي به تمام معنا باشد. خدا مي داند در بدو تأسیس نظام اسامی، 
هدف همه همین بود که این رسانه، تشکیاتی باشد که همه اش دیني و انقابی 
شود. در تمام برنامه های این رسانه، باید اسام دیده شود. الحمدلله شما که اکنون 
در صدر این کار قرار گرفته اید، مسلمان، متدینّ و بزرگوارید که باید همین مقصد 

را دنبال کنید.
آیت الله صافی انتخاب مســئولان متدین در قسمت های مختلف صدا وسیما 
را مهم برشــمرد و اظهار داشت: افرادی را که در قسمت های مختلف این سازمان 
انتخاب می کنید، مراقب باشــید اشخاصی باشند دارای سوابق خوب و تدینّ، که 
اگر در انتخاب این عزیزان دقت شود، بسیاری از امور در آن بخش اصاح می شود. 
کسانی را انتخاب کنید که هدفشان دین و ترویج اسام باشد، و نسبت به اهمیت 

این جایگاه، آگاهی داشته باشند.
این مرجع تقلید در بخش دیگری از توصیه های خود، اهداف صدا و سیمای 
اسامی را اهدافی بین المللی خواند و افزود: در تمامی برنامه هایی که دارید، با همان 
مقصد اسامی، نگاه برون مرزی داشته باشید؛ یعنی بدانید که می خواهید روی دنیا 
تأثیر بگذارید، و قصدتان این باشــد که معارف نورانی و نجات بخش اسام عزیز را 
به گوش همه دنیا برســانید، مخصوصاً مسلمانان و نیازهای آنان در سرتاسر عالم 
را شناسایی کنید و با توجّه به نیازهای آنان هم برنامه ریزی ویژه ای داشته باشید.

وی با اشــاره به اینکه همه مردم با نیّت خیر می خواهند به اســام و انقاب 
خدمت کنند افزود: صدا و سیما باید متعلقّ به همه مردم و جناح ها باشد و تعلّق 
به جناح خاصی نداشــته باشــد؛ اینکه همه آمده اند و مي خواهند خدمت کنند و 
اســام عزیز را عزت بدهند، مسئله مهم و قابل توجّهی است. جدّاً از جناح بندی 

در رسانه ملی پرهیز کنید.
آیت الله مکارم شیرازی: لزوم تحقق اخلاقیات

 و هماهنگی بیشتر با وزارت ارتباطات
بر اساس این گزارش، همچنین، آیت الله مکارم شیرازي اهمیت کار این سازمان 
را یاد آور شد و گفت: اخاقیات از بهترین برنامه هایي است که باید مستقیم و غیر 

مستقیم در برنامه هاي این سازمان دیده شود.
آیت الله مکارم شیرازي همچنین بر هماهنگي صدا و سیما و وزارت ارتباطات 

و فنآوري اطاعات براي تقویت شبکه هاي اجتماعی تاکید کرد.
گفتنی اســت، رئیس رسانه ملی همچنین با آیت الله سبحانی از مراجع عظام 
تقلید، آیت الله هاشمی شاهرودی رئیس هیئت عالی حل اختاف و تنظیم روابط 
قوای سه گانه، آیت الله سید احمد خاتمی امام جمعه موقت تهران و حجت الاسام 

سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( دیدار و گفت وگو کرد.

نماینده ولی فقیه در سپاه با بیان اینکه امروز ناامنی 
در منطقه وجود دارد ولی کشــور ما یکی از امن ترین 
کشورهای جهان است گفت: انقلابی بودن مهم است ، 
ولی انقلابی ماندن مهم تر است و این موضوعی بوده که 

امام علی)ع( بر آن تأکید داشتند.
حجت الاسام علی سعیدی در هفدهمین یادواره شهدای 
روستاهای کارنام ، سادات محله و مزده اظهار داشت: امروز یقین 
داریم که آمریکایی ها هیچ غلطی نکردند و نمی توانند بکنند و 

ما در کل منطقه اثرگذار هستیم.
وی یادآور شد : آمریکا در سوریه و یمن تاش های زیادی 
کــرد که آنها را از پا در بیاورد، به گونه ای که امروز آمریکا در 

یمن به صورت مستقیم مشارکت دارد.

سعیدی خاطرنشــان کرد: امروز ناامنی در منطقه وجود 
دارد ولی کشور ما یکی از امن ترین کشورهای جهان است.

نماینــده ولی فقیه در ســپاه با بیان اینکه بســیاری از 
ملت هــای جهان وقتــی که مقام معظــم رهبری صحبت 
می کنند تا چند ماه ملت ها شــارژ هستند، ادامه داد: عزت 
ایران اسامی به مرحله ای رسیده که آمریکا بیش از پنج سال 
است که تاش می کند در سوریه بشار اسد را تغییر دهد ولی 
به برکت مدیریت رهبر انقاب اســامی ایران و قدرت نظام 

کشور کاری از پیش نبرد. 
وی ادامــه داد: آمریکا با همکاری عربســتان در یمن نیز 
تاش می کند که مردم این کشور را دچار چالش کند ولی در 

این کشور هم کمترین موفقیت را کسب کرد.

سخنگوی فراکســیون مبارزه با مفاسد اقتصادی 
مجلس از بررسی تخلفات مالی صندوق ذخیره فرهنگیان 

در این فراکسیون خبر داد.
حســین مقصودی سخنگوی فراکسیون مبارزه با مفاسد 
اقتصــادی مجلس در گفت وگو با تســنیم اظهــار کرد: این 
فراکسیون جهت عملی کردن دســتورات و فرمایشات رهبر 
معظم انقاب و خواســته به حق ملت در راه مبارزه با مفاسد 
اقتصادی  و تحقق مفاد هشت ماده ای رهبری معظم مواردی 

را در دستور کار خود قرار داده است
وی افزود: در این فراکسیون تخلفات مالی صندوق ذخیره 

فرهنگیان و شرکتهای وابسته به آن، بانکهای آینده و سرمایه و 
سیستم های اقتصادی بنیاد شهید مورد بررسی قرار گرفته است.

مقصودی با اشــاره به تخلفات مالی بنیاد شهید، تصریح 
کرد: تاکنون با پیگیری های مجددانه این فراکسیون میلیاردها 
تومان به حساب بیت المال برگشته است. سخنگوی فراکسیون 
مبارزه با مفاســد اقتصادی مجلس افزود: با تحقیق و تفحصی 
که درباره بنیاد شهید از سوی این فراکسیون انجام شد، نتایج 
خوبی را شاهد بودیم و در جریان پرونده های دیگر هم به همین 
صورت تحقیق و تفحص انجام و با همکاری مراجع حقوقی این 

موضوعات را در حال پیگیری هستیم.
با حضور شخصیت ها و مسئولین 

چهارمین سالگرد ارتحال
 آیت الله انواری برگزار شد

مراسم چهارمین سالگرد ارتحال آیت الله انواری در مسجد قبا برگزار 
شد.

به گزارش تســنیم مراسم چهارمین ســالگرد درگذشت آیت الله محی الدین 
انواری عصر پنجشنبه 11 شهریور در مسجد قبا با سخنرانی حجت الاسام علی اکبر 

ناطق نوری برگزار شد.
در این مراســم حجت الاســام علی اکبر ناطق  نوری عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، محمدنبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اســامی، حجت الاسام 
سید رضا اکرمی، پرویز فتاح رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( و برخی دیگر از 

مسئولین و شخصیتهای نظام حضور داشتند.
نباید خودمان را تافته جدا بافته بدانیم

حجت الاســام علی اکبر ناطق نوری عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
این مراسم  با تأکید بر اینکه ما روحانیون نباید خودمان را تافته جدابافته بدانیم، 
گفت: نباید مثاً بگوییم شأن من نیست سام کنم یا جلوی کسی بلند شوم. اگر 
بنا بود پیامبر)ص( این گونه رفتار کند، آیا می توانســت موفق شود؟ پیغمبر)ص( 

برای کسانی نمونه است که به خدا و روز قیامت اعتقاد دارند.
وی  با یادآوری این نکته که شهید مطهری یک فیلسوف بزرگ، فقیه و حکیم 
بود اما هیچ تشــخصی برای خودش قائل نشــد، گفت: او برای جذب جوانان در 
دانشکده  الهیات مشغول به تحصیل شد. شخصیتی مانند شهید مطهری با وجود 
تمام علمی که داشت برای هدایت جوانان و مردم خود را پایین می آورد. وی کتاب 
»داستان راستان« را نوشت و برخی به او گفتند شأن تو از این کتاب بالاتر است.
ناطق نوری با اشاره به  شخصیت مرحوم انواری گفت: در حق مرحوم انواری 
خیلی جفا شــد و ناشــناخته ماند زیرا اهل داد و فریاد کردن و ادعا نبود. او یک 
روحانی مخلص، متدین و متقی بود که در مبارزات حضور داشت و سالها شکنجه 
و زندان دیده بود. آیت الله انواری 14 سال در زندان پهلوی بود اما  هرگز شخصیت 

مدعی نداشت.

رئیس فراکســیون امید مجلس شورای اسلامی از 
تلاش یک جریان برای تبدیل کردن این فراکسیون به 

اپوزیسیون خبر داد.
به گــزارش تســنیم، محمدرضا عارف رئیس شــورای 
سیاستگذاری اصاح طلبان تهران در نشست سراسری شورای 
نمایندگان انجمن اسامی مدرســین دانشگاه ها ، اظهار کرد 
: دســتاورد ما ایجاد ائتاف با حامیــان دولت بود و ما با این 
ائتاف به اقدامات خود در خرداد 92 مشــروعیت بخشیدیم. 
نتیجــه انتخابات خرداد 92 متعلق بــه اصاحات بود که آن 
دســتاورد باید حفظ می شــد.  عارف تصریح کرد: ائتاف 94 
برای اصاحات هزینه داشــت و بعضی اقدامات ما سؤالاتی را 

برای جوانــان اصاح طلب ایجاد کرد. ما در این ائتاف برخی 
چهره های حزبی اصاحات را کنار گذاشتیم و اصاحات به خاطر 
رویکرد خود یعنی عقانیت و آرامش این هزینه را تحمل کرد. 
وی عنوان کرد: جریانی می خواهد فراکســیون امید را در 
جایگاه اپوزیسیون قرار دهد، هرچند من بارها مطرح کردم که 
ما جریان اصلی و اصیل انقاب و نظام هستیم اما باید خیلی هم 
مراقب باشیم که در جایگاه اپوزیسیون قرار نگیریم. ما به رقابت 
ســالم از طریق صندوق های رأی اعتقاد داریم. عارف در ادامه 
گفت: حرف های تند زدن و ایجاد محبوبیت کاذب کوتاه مدت 
کار ســاده ای اســت، ولی ما این کار را کم لطفی به جوانانی 
می دانیم که کارنامه خوبی در درک شرایط موجود کشور دارند.

انتخابات شوراها برای ما اهمیت دارد 
 نماینــده مــردم تهران در مجلــس در بخش دیگری از 
اظهارات خود با اشاره به انتخابات اردیبهشت 96، تأکید کرد:  
انتخابات شــوراها به  اندازه انتخابات ریاست جمهوری برای ما 
اهمیت دارد. ما باید همان مســیری را که در اسفند 94 طی 

کردیم، ادامه دهیم.
وی در پایان با تذکر اینکه دولت پیام تغییر در اسفند 94 
را درک و به آن عمل کند، گفت: اگر دولت عمل کند بهتر از 
این است که مجلس از اختیارات قانونی خود استفاده کند. ما 
همواره نقطه نظرات خود را دوستانه به وزرا منتقل می کنیم، 

صبر هم داریم اما انتظار عمل از سوی دولت هم داریم.

مقصودی خبر داد

بررسی تخلفات صندوق ذخیره فرهنگیان
در فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی

عارف : 

جریانی می خواهد فراکسیون امید را در جایگاه اپوزیسیون قرار دهد

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران:
آمریکا با همکاری عربستان درصدد ایجاد چالش در منطقه است

گزارش خبری تحلیلی کیهان

FATF بانک های داخلی با اجرای
خودتحریمی را كلید زدند!

روزنامه فایننشال تایمز تصریح کرد آمریکا 
در توافق هســته ای با ایران مواضع متناقض 
اتخاذ کــرده و همین امر موجب نارضایتی از 

توافق در ایران شده است.
این روزنامه در گزارشی نوشت: بعد از امضای توافق 
هســته ای انتظارات ایران برای جذب سرمایه گذاری 
خارجی برآورده نشده اســت. بدون اطمینان دادن 
ایالات متحده این بانکها اقدام به ســرمایه گذاری در 
ایران نخواهند کرد و این نشــان از یک ناهماهنگی 

اساسی در سیاست های واشنگتن دارد.

به گزارش »تابناک« فایننشــال تایمز بااشاره به 
توافق هسته ای ایران آن را یک توافق تاریخی عنوان 
کرده و نوشــته است که آمریکا در مقابل ضمانت در 
برابر برنامه هســته ای ایران تحریم ها را از روی این 
کشور برداشــت که تصور بر آن بود که با این اقدام 
ســرمایه خارجی روانه ایران خواهد شــد و به رشد 
اقتصادی این کشــور کمک می شود. اما این دورنما 
آنگونه که از سوی دو کشور انتظار می رفت عملیاتی 
نشــد و اگر این موضوع تغییری نکنــد، ایران برای 
دســتیابی به هرگونه منافعی از قبل توافق بامشکل 

مواجه خواهد بود.
دلایل زیادی وجود دارد که بانکهای غیر آمریکایی 
خواهان اســتفاده از فرصت های اقتصادی در ایران 
باشند. با توجه به پایین بودن نرخ بهره در غرب، این 
بانکها تشــنه فعالیت های اقتصادی با بازدهی بسیار 
 ،HSBC بالا هستند. از سوی دیگر بانکهایی مانند
دویچــه بانک و BNP تاریخچه طولانی را در انجام 
معامله با ایران دارند و شرکت هایی مانند زیمنس و 
رولزرویس نیز اخیراً  فعالیت هایی برای سرمایه گذاری 

در بخش انرژی ایران داشته اند.

فایننشال تایمز: آمریکا نمی گذارد ایران از مزایای برجام بهره مند شود
اما یک نکته اساســی در عمل وجــود دارد که 
نباید از آن غافل بود. از ســال 2010 تاکنون وزارت 
دادگستری ایالات متحده بانک های غیر آمریکایی را 
چیزی در حدود 15 میلیارد دلار جریمه کرده است 
که این جریمه ها در ارتباط با تخطی از قانون تحریم ها، 
پول شــویی و مبارزه با تروریسم بوده است. از جمله 
جریمه سنگین 8/9 میلیارد دلاری بانک BNP. در 
نتیجه این تاریخچه و این ســابقه بانکهای اروپایی و 
آمریکایی را برای معامله باایران دچار تشویش و نگرانی 
می کند. »اســتوارت لوی« مدیر ارشد حقوقی بانک 
HSBC به روشنی بیان می کند هیچ ضمانتی وجود 
ندارد که مقامــات و نهادهای قانونی ایالات متحده 
معامله با ایران را چگونه نگاه و تفســیر می کنند. در 
واقع مواضع مقامات آمریکایی به حدی عجیب و غریب 
و نوسانی است که بانکهای خارجی ریسک معامله با 

ایران را قبول نمی کنند.
نشریه فایننشال تایمز بااشاره به این موضوعات و 
چالشها می نویسد: این روشی عجیب و نامأنوس برای 
هدایت سیاســت خارجی است. این شرایط منجر به 
آن می شــود که ایران نتواند از قبل توافق هسته ای 
به رشــد اقتصادی مورد انتظار خود برســد. این امر 
می تواند نارضایتی و ناامیدی از توافق هسته ای را در 

ایران افزایش دهد.

بقیه از صفحه 2
مدیرعامل بانک کشاورزی تصریح کرد: »از آنجا که بانک کشاورزی 
تنها بانکی بود که در دوران تحریم نقل و انتقالات ارزی با سایر کشورها 
انجام می داد، از همین رو ما ضوابط و شــرایط بانکداری بین المللی را 

اجرا کرده بودیم و هم اکنون نیز مشکلی در این خصوص نداریم.«
مدیرعامل بانک کشاورزی با بیان اینکه بانک ها باید خود را با ضوابط 
بانکداری بین المللی همسان کنند، افزود: »برای آنکه بتوانیم با سیستم 
بانکی و پولی بین المللی تعامل داشته باشیم باید FATF را اجرا کنیم 
و همانطور که وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس کل بانک مرکزی 

هم اعتقاد دارند، اجرای این قرارداد به نفع خودمان هم است.
اما آنچه که مدیر عامل این بانک با عنوان ســازمان ها و نهادهایی 
که FATF با آنها مشــکل داشته نام می برد کدامها هستند؟ اینها، نه 
گروه های تروریســتی مورد حمایت آمریــکا )مانند گروه زنگی( بلکه 
ســازمان های داخلی هستند. برخی از این نهادها که در لیست ثانویه 
تحریم های آمریکا قرار دارند عبارتند از: صدا و ســیما، وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح، قرارگاه خاتم الانبیا)ص(، وزارت اطاعات، 
سازمان صنایع دفاعی، دانشگاه مالک اشتر، گروه صنایع صنام، صنایع 
شهید صیاد شــیرازی، صنایع شهید باقری، باتری سازی نیرو، صنایع 

پارچین و هواپیمایی مرکز تحقیقات و فناوری دفاعی و...
خود تحریمی در سایه FATF کلید خورد!

بانک های داخلی بر اساس قرارداد FATF که هنوز جزییات آن برای 
ملت آشــکار نشده و تعهدات ما در آن برای مردم روشن نیست خود 
تحریمی را بر اساس اراده و خواست غرب و خاصه آمریکا آغاز کرده اند. 
برای نمونه واحد مستقل ارزی خطاب به مدیریت شعبه  بانک سپه 
در نامه ای به تاریخ 10 مرداد 95  و در جواب درخواســت یه شرکت 
برای ضمانت نامه های ارزی آورده است: »...در شرایط فعلی و با عنایت 
به مفاد نامه بازگشتی مبنی بر نامبرده شدن متقاضی ضمانت نامه ها در 
لیست اشخاص تحریمی، اجابت درخواست متقاضی امکان پذیر نیست.«

مشــابه همین مــورد در بانک ملت نیز اتفاق افتاده اســت و این 
نشان دهنده آن است که تمام بانک ها تحت اراده بانک مرکزی به این 
قافله پیوسته اند. در نامه بانک ملت که در پاسخ به درخواست قرارگاه 
خاتم الانبیا )ص( برای نقل و انتقالات ارزی؛ آمده است: »کارسازی کلیه 
خدمات ارزی )بین المللی( برای آن دســته از مشتریان که نامشان در 
لیست تحریم اتحادیه اروپا و یا لیست تحریم مشترک اتحادیه اروپا و 
سازمان ملل می باشد امکان پذیر نیست.« اینها نخستین تبعات پذیرش 
قرارداد FATF هســتند که نمود یافته اند و متاسفانه در آینده تبعات 

وخیم این ماجرا بیش از پیش خود را نشان خواهد داد.
البته این تبعات محدود به خودتحریمی نیست و ابعاد دیگری هم 

دارد که در روزهای آتی بیشتر دراین باره خواهیم نوشت.

http://www.rasanews.ir/service/news/1

